
Modal verb Have to

Модальна конструкція have to з 
дієсловом у формі інфінітиву (в першій 
формі) виражає необхідність, обов'язок 
виконати щось і перекладається як 
«треба», «повинен», «необхідно», 
«зобов'язаний».
Конструкція have to має граматичні 
форми теперішнього (Present Simple), 
минулого (Past Simple) та 
майбутнього часу (Future Simple), а 
також форму пасивного стану (Passive 
Voice).

Форми модального дієслова Have to
Have to змінюється за особами та часом:
Теперішній час
I have to (don’t have to)
We have to (don’t have to)
You have to (don’t have to)
You have to (don’t have to)
He/She/It has to (doesn’t have to)        
They have to (don’t have to)



Минулий час
I had to (did not have to)
We had to (did not have to)
You had to (did not have to)
You had to (did not have to)
He/She/It had to (did not have to) 
They had to (did not have to)

Використання модального дієслова have to
Нижче наведені випадки та приклади 
використання модального дієслова have to та 
have got to:
Відмінність у використанні have to та have got 
to невелика. Вона полягає в тому, що перший 
варіант частіше використовується для 
позначення повторюваної дії, а другий – для 
одноразової:
I have to visit my parents every month. – Я маю 
відвідувати батьків кожного місяця.
Tomorrow I have got to visit my parents. – Завтра я 
маю відвідати батьків.



Have to / Have got to  використовується для вираження 
необхідності щось зробити через певні обставини, тобто не з 
добровільного прагнення:
I have to do a lot of work tomorrow, my boss is waiting for my report. 
– я маю зробити завтра багато роботи, оскільки мій начальник 
чекає на звіт.
I have to drive grandma to the country house. – Я маю відвести 
бабусю на дачу.

Have to в теперішньому часі змінюється в залежності від особи 
підмета та його числа на відміну від інших модальних дієслів 
(should, must та інших).
Have – використовують з займенниками I, You, We, They та 
іменниками у множині.
Has – використовують з третьою особою множини (He, She, It).
I have to get up at five every Sunday. – Я повинен прокидатися о п'ятій 
ранку кожної неділі.
Ann has to go to hospital. – Енн необхідно піти у лікарню.
We have to walk all the way home because we can’t catch a taxi. – Ми повинні 
йти додому пішки, так як ми не можемо піймати таксі.



В минулому часі have to вживається у формі had для всіх 
осіб множини та однини. 
Last summer I had to get up at five every Sunday. – Минулого 
літа я повинен був прокидатися о п'ятій ранку кожної неділі.
We had to walk all the way home because we couldn’t catch a taxi. 
– Ми були змушені йти додому пішки, бо ми не могли 
спіймати таксі. 

Також have to замінює модальне дієслово must у тих 
випадках, де воно не може використовуватися: в минулому 
та майбутньому часах та в заперечних реченнях:
This week I had to help my parents. – На цьому тижні я мав 
допомагати батькам.
You will have to meet up one person. – Тобі доведеться зустрітися з 
однією людиною.
В заперечних реченнях додається використання 
допоміжного дієслова do / does та частки not, які ставляться 
перед have to:
You don’t have to eat so much – Тобі не потрібно так багато їсти.



Для утворення пасивного стану (Passive Voice) також 
використовується конструкція have to та форма 
пасивного інфінітиву.
You did a great job! You have to be promoted to general manager. 
– Ти зробив відмінну роботу! Ти повинен бути підвищений до 
посади головного менеджера. 
This project has to be approved tomorrow morning. – Цей проект 
повинен бути затверджений завтра вранці.
His advice has to be taken into account. – Його порада повинна 
бути врахована.

Заперечне речення
Заперечне речення з have to в теперішньому та минулому часі 
утворюється за допомогою допоміжного дієслова do в необхідній 
заперечній формі (do not, does not, did not) або допоміжного дієслова will
для майбутнього часу (will not). Такі речення перекладаються як «нема 
необхідності», «не треба», «необов'язково робити щось».
We do not have to be in a hurry. We still have plenty of time. – Нам нема необхідності 
поспішати. В нас ще сповна часу.
You don't have to wear a suit to work but if you like it you can. – Ти не повинен носити 
костюм на роботі, та якщо тобі подобається, ти можеш це робити.



She didn't have to tell the whole story. We had 
already heard it. – Їй не обов'язково було 
розповідати всю історію. Ми вже її чули.
You won't have to pay for that broken vase. –
Тобі не треба буде платити за ту розбиту 
вазу.
Для вираження заборони в теперішньому 
часі замість have to завжди 
використовується модальний must в 
заперечній формі (must not).
You don’t have to come here. – Тобі не 
обов'язково сюди приходити.
You mustn’t come here. – Тобі заборонено сюди 
приходити.

Питальне речення
Питальні речення з have to утворюються 
за допомогою допоміжного дієслова do
(або ж will для майбутнього часу) в 
необхідній формі, що ставиться на 
початок речення перед підметом або 
після питальних слів (Who, Why, When, 
Where, How).
You have to go. – Тобі не треба йти. 
(ствердження)
Do you have to go? – Тобі треба йти?
Does Michael have to work on Sunday? – Чи 
повинен Майкл працювати у неділю?
When do you have to go there? – Коли тобі 
потрібно туди піти?



Have чи Have to
Слід також розрізняти вирази have to do / tell / show 
something та have something to do / tell / show.
have як звичайне дієслово
I have something to tell you. – Я хочу дещо сказати тобі (в 
мене є що сказати тобі).
have to як модальна конструкція
I have to tell you something. – Я повинен тобі щось сказати. 

В першому випадку дієслово have використовується в якості 
звичайного смислового дієслова, що виражає наявність певної 
інформації або предмету, якими мовець хоче, наприклад, поділитись. В 
другому реченні використовується have to в якості модальної 
конструкції і передає значення необхідності певної дії через певні 
обставини.
I have something to do this weekend. – У мене є чим зайнятися цими вихідними.
I have to do something this weekend. – Я повинен зробити щось в ці вихідні.
Jack has something to show to his friend. – Джек хоче дещо показати своєму 
другові.
Jack has to show something to his friend. – Джек повинен показати дещо своєму 
другові.



Modal verb be to

Модальне дієслово be to має загальне 
значення обов’язковості виконання якої-
небудь дії. Він використовується в 
теперішньому і минулому часі і вимагає після 
себе інфінітива дієслова з часткою to.
Be to має три форми в теперішньому часі в 
залежності від особи (am, are, is) та дві 
форми минулого часу (was і were).

Форми модального дієслова Be to
Be to змінюється за часами та 
одниною/множиною:
Множина
I am to (not to)
We are to (not to)
You are to (not to)
You are to (not to)
He/She/It is to (not to)   
They are to (not to)



Використання be to
Модальне дієслово be to використовується у 
наступних випадках:
Для опису дії, яку необхідно виконати згідно 
плану, розкладу або інструкції:
When she is to come to doctor? – Коли їй потрібно 
йти до лікаря?
The plane is to take off in half an hour. – Літак 
відлітає через 30 хвилин.

При категоричних заборонах щось робити 
(лише у заперечних реченнях):
Strangers aren’t to enter the building. – Стороннім 
людям забороняється входити у будівлю.
Для позначення зумовленості або 
неминучості:
This girl was to become a popstar. – Ця дівчина 
згодом стала поп-зіркою.
Для опису принципової неможливості (лише у 
заперечних реченнях):
This amount of work isn’t to be done by one person in 
two month. – Цей об’єм не можливо виконати 
однією людиною за два місяці.

Стверджувальне речення
Стверджувальні речення з 
конструкцією be to вживаються дуже 
часто та використовуються як на 
позначення теперішнього часу, так і на 
позначення минулого.
Ця конструкція використовується для 
вираження офіційних планів, 
домовленостей, наказів, вказівок, 
необхідності щось зробити, так як це 
було сплановано заздалегідь. 

Today you are to work in this room. –
Сьогодні ти працюєш в цій кімнаті.
All students are to write a yearly project by 
the end of this course. – Всі студенти 
повинні написати курсову роботу 
наприкінці цього курсу.
I was to meet my friends at the station. – Я 
повинен був зустріти друзів на станції.



Заперечне речення
В заперечних реченнях з конструкцією be to 
частка not ставиться після дієслова to be. Як 
правило, заперечні речення передають 
значення категоричної заборони або 
неможливості виконання чогось. В такому 
випадку після be to не вживається доконаний 
інфінітив (have + третя форма дієслова).

Заборона
You are not to be here – Ти не повинен тут 
знаходитися.
He was not to approach his ex-wife’s house. – Йому 
заборонялось наближатися до будинку його 
колишньої дружини.
My friends were not to go to yesterday’s concert. –
Моїм друзям заборонили піти на вчорашній 
концерт.



Неможливість певної дії
This novel is not to be read in one day. It’s too 
big. – Неможливо прочитати цей роман за 
один день. Він занадто великий.
We wanted to stay friends but it wasn’t to 
happen. – Ми хотіли залишитися друзями, 
але цьому не судилося статися.

Питальне речення
В питальних реченнях з конструкцією be to 
дієслово be в необхідній формі ставиться в 
початок речення перед підметом або після 
питального слова.
Am I to stay here? – Мені потрібно залишитися 
тут?
Is Jack to make a speech during the meeting? – Джек 
повинен виступити з промовою на зборах?
When are you to go to the university? – Коли ти 
збираєшся йти в університет?



If.. were to
Be to в формі минулого часу were to (для всіх 
осіб однини та множини) в умовних реченнях з 
if вказує на небажану або недопустиму дію, яка 
навряд чи сталася б. В реченнях на позначення 
теперішнього або майбутнього часу 
конструкція were to використовується з простим 
інфінітивом смислового дієслова. Для 
позначення умови в минулому часі після were 
to використовується доконаний інфінітив 
дієслова (have + третя форма дієслова).
If I were to fail my examination tomorrow, I would be 
excluded from my university. – Якщо завтра я 
провалю свої екзамени, мене виженуть з 
університету. (я точно не провалю екзамени)
If she were to be my girlfriend, we would argue every 
day. – Якщо б вона була моєю дівчиною, ми б з нею 
сварилися кожного дня. (вона не моя дівчина и навряд 
чи нею стане)

If I were to have failed my examination last 
year, I would have been excluded from my 
university. – Якщо б я провалив свої 
екзамени минулого року, мене б вигнали з 
університету. (я точно не провалив 
екзамени)
If she were to have married Jack, she would 
have suffered a lot. – Якщо б вона (тоді) 
одружилась з Джеком, вона б багато 
страждала. (вона не одружилася з 
Джеком та навряд чи коли-небудь 
одруживася б з ним)



Modal verb Need

Модальне дієслово need в англійській мові 
відрізняється від інших модальних дієслів тим, 
що може бути і достатнім (мати форми 
заперечення, питання і минулого часу), і 
недостатнім (мати тільки одну форму і вимагати 
після себе голий інфінітив, так званий «bare 
infinitive»). Як правило, недостатня форма 
використовується для вказівки на одноразову 
дію, а повна – на повторювану:
Need she go now? – Їй дійсно треба зараз йти?
Does he need to get up early every day? – Йому треба 
вставати рано кожен день?

Форми модального дієслова Need
Коли дієслово need грає роль 
модального дієслова (є недостатнім), 
то він має лише одну форму. Якщо він 
має значення звичайного дієслова (є 
достатнім), то має різні форми для 
однини, множини та минулого часу.



Теперішній час (модальне дієслово)
I need (need not)
We need (need not)
You need (need not)
You need (need not)
He/She/It need (need not)
They need (they need not)

Теперішній час (дієслово)
Однина і множина
I need (do not need)            
We need (do not need)
You need (do not need)            
You need (do not need)
He/She/It needs (does not need)  
They need (do not need)

Стверджувальне речення
Стверджувальні речення з модальним 
need зустрічаються рідко та передають 
значення крайнього сумніву або 
непрямого заперечення. Як правило, в 
таких реченнях вживається прислівник 
hardly або scarcely, що українською 
перекладаються як «навряд», «ледве», 
«майже не». Так як це дієслово 
модальне, то воно використовується 
тільки в формі need незалежно від 
особи або числа.
I need hardly say that I will do anything for 
you. – Навряд треба говорити, що я зроблю 
заради тебе все.
They need hardly hurry. They still have plenty 
of time before their flight. – Їм навряд треба 
поспішати. Вони мають ще повно часу до 
вильоту.



You need scarcely explain this material to students. They 
know it well. - Навряд чи тобі потрібно пояснювати 
цей матеріал студентам. Вони добре знають його.
She need scarcely worry about this matter. - Навряд чи 
їй потрібно хвилюватися через це.

Заперечне речення
Заперечне речення з модальним дієсловом need утворюється за 
допомогою додавання заперечної частки not після модального need. 
Need not вказує на відсутність необхідності або потреби виконувати 
щось і перекладається як «нема чого», «не треба», «немає потреби».
I hope you can hear me so I need not shout. – Я сподіваюсь, що ви можете мене 
чути, тому мені немає потреби кричати.
You need not be afraid of my dog. – Тобі не треба боятися мого собаки. 
Need not = needn’t (скорочення)
Jack needn’t come here every day. – Джеку немає потреби приходити сюди 
кожного дня.
They needn't hurry. They still have plenty of time before their flight. – Їм нема чого 
поспішати. Вони мають ще повно часу до вильоту.



Питальне речення
Для утворення питального речення модальне дієслово need 
ставиться на початок речення перед підметом. Такі питання 
мають відтінок сумніву в необхідності або ж небажання робити 
щось. Вони можуть перекладатися як «чи потрібно...?».
Need I repeat my question? – Чи потрібно мені повторювати своє 
питання?
Need we stay here longer? – Чи є необхідність нам залишатись тут 
довше?
Need they really come here? I don’t feel comfortable in their company. – Їм 
обов'язково приходити сюди? Я не почуваю себе комфортно в їхній 
компанії.

В заперечних відповідях на такі питання використовується 
модальне дієслово need в заперечній формі (need not).
Need I repeat my question? – Чи потрібно мені повторювати своє 
питання?
No, you need not. – Ні, не треба.
Need we stay here longer? – Чи є необхідність нам залишатись тут 
довше?
No, you needn’t. You can go. – Ні, немає. Ти можеш йти.



В стверджувальних відповідях модальне дієслово need завжди 
заміняється на must.
Need we stay here longer? – Чи треба нам залишатись тут довше?
Yes. You must stay. The meeting is not over yet. – Так, треба. Збори ще не закінчились.
Need they really come here? I don’t feel comfortable in their company. – Їм обов'язково 
приходити сюди? Я не почуваю себе комфортно в їхній компанії.
Yes, they must. They are my business partners. – Так, обов'язково. Вони мої ділові 
партнери.

Особливості вживання
Need з Present Perfect
Модальне дієслово need з дієсловом у формі доконаного інфінітиву (Perfect Infinitive)
без частки to вказує на дію, яка була виконана в минулому, але в цьому не було ніякої 
необхідності або сенсу, тобто час та зусилля були змарновані. Така конструкція 
використовується тільки в заперечній формі (needn't have + третя форма дієслова). 
Речення з такою конструкцією перекладаються як «не треба було», «даремно», 
«марно».
I needn’t have gone to the library. It was closed. – Даремно я пішов до бібліотеки. Вона була 
зачинена.
We needn't have hurried. The concert hasn’t started yet anyway. – Не треба було нам поспішати. 
Все одно концерт ще не розпочався.
He needn’t have said that, I suppose. – Мені здається, він даремно сказав це.



Need та need to
В більшості випадків need використовується в 
якості смислового (звичайного) дієслова і після 
нього вживаються дієслова з часткою to. 
Смисловий need to має таке ж значення, як і 
модальний need, однак він має всі граматичні 
та часові форми.
Вживання need в якості модального дієслова 
характерне для розмовної англійської мови, 
адже питання за заперечні речення з ним 
більш емоціональні, яскравіші, вони передають 
та підкреслюють настрій та ставлення мовця до 
певного факту реальності.

Need як модальне дієслово
Need we stay here longer? – Чи (дійсно) потрібно нам 
залишатися тут довше?
We needn't come here every day. – Нам не треба (ні 
до чого) приходити сюди кожного дня.

Need як смислове дієслово
Do we need to stay here longer? – Чи 
потрібно нам залишатися тут довше? 
(звичайне питання)
We don’t need to come here every day. –
Нам не потрібно приходити сюди кожного 
дня.
Як смислове дієслово need (to) змінює 
свою форму як і всяке інше дієслово в 
залежності від граматичного часу в 
реченні, особи та числа підмета.



I need you now. – Ти мені потрібен зараз.
He needs to be careful. – Він повинен бути обережним.
Jack and his friends need to find a new apartment. – Джеку та його 
друзям потрібно знайти нову квартиру.
Does Matt need to work till late? – Метту потрібно працювати 
допізна?
I needed my notebook yesterday and I will need it tomorrow. – Вчора мені 
потрібен був мій зошит і він мені знадобиться завтра.



Modal verb Should

Модальне дієслово Should в англійській мові 
має загальне значення необов’язкової для 
виконання рекомендації. Тому на українську він 
часто перекладається як «слід щось зробити».

Форми модального дієслова should
Should має незмінну форму в однині та 
множині:
I should (should not/shouldn’t)
We should (should not/shouldn’t)
You should (should not/shouldn’t)
You should (should not/shouldn’t)
He/She/It should (should not/shouldn’t)  
They should (should not/shouldn’t)

Використання модального 
дієслова Should
Для висловлення морального 
обов’язку (як і модальне дієслово 
ought to):
We should think about saving nature more 
often. – Ми повинні частіше думати про 
зберігання природи.
Для висловлення прикрості про 
щось або ж докору за те, що сталося 
або не сталося в минулому. В такому 
разі після модального дієслова 
додається допоміжне слово have:
I should have visited UK when I had a 
chance.-Я повинен був відвідати 
Великобританію,коли я мав шанс.



При порадах та в інструкціях:
You should save more money. – Тобі потрібно 
відкладати більше грошей.
При висловленні висновків, що зроблені 
на підставі інформації, яка щойно 
з’явилася:
They landed two hours ago so they should be 
here soon. – Вони приземлилися 2 години тому, 
отже скоро вони мають бути тут.
У формальних реченнях зі значенням 
умови, як правило, в письмовій офіційній 
промові:
Should you need any help, feel free to contact 
administrator. – Якщо вам потрібна буде будь-
яка допомога, то зв’язуйтесь з 
адміністратором.

Should чи Must
Іноді обидва модальних дієслова should та 
must перекладаються однаково як 
«повинен», «зобов'язаний». 
Однак їх слід розрізняти. 
Should менш категоричний, він виражає 
більше пораду або припис, а must – це 
суворий наказ, вказівка або ж заборона.
You should be on time tomorrow. – Ти повинен 
(постаратися) прийти вчасно завтра
You must be on time tomorrow. – Ти повинен 
прийти вчасно завтра
He shouldn’t go out without us. – Йому краще не 
виходити з дому без нас.
He mustn’t go out without us. – Йому 
забороняється виходити з дому без нас.



Should в конструкціях
Should часто вживається в конструкціях після 
дієслів suggest (пропонувати, радити), propose
(пропонувати, робити пропозицію), recommend
(рекомендувати), insist (наполягати), demand
(вимагати), але він може й опускатися без 
втрати значення. При узгодженні часів в 
реченні або в непрямій мові should ніколи не 
змінюється.

Janice demands that Jack should apologize to her. – Дженіс 
вимагає, щоб Джек вибачився перед нею.
Janice demands that Jack apologizes to her. – Дженіс вимагає, 
щоб Джек вибачився перед нею.
My parents insisted that we should have dinner with them. –
Мої батьки наполягли, щоб ми вечеряли з ними.
My parents insisted that we had dinner with them. – Мої 
батьки наполягли, щоб ми вечеряли з ними.

Should також використовується в 
конструкціях з прикметниками 
important (важливий), essential 
(необхідний), strange (дивний), odd 
(незвичний), funny (кумедний), typical 
(типовий), natural (природний), 
interesting (цікавий), surprised 
(здивований), surprising (дивовижний) 
для більшої виразності речення.



It’s strange that Paul should be rude. He is usually 
really polite. – Це дивно, що Пол говорить грубощі. 
Він звичайно дуже ввічливий.
It is typical that Lauren should forget to do her 
homework. – Це звична справа для Лорен забути 
виконати своє домашнє завдання.
I was surprised that Matt should behave like that. – Я 
здивувався, що Метт так себе поводив.

Модальне дієслово should може 
використовуватися в умовних реченнях 
з If для вираження меншого ступеня 
впевненості в тому, що певна подія може 
відбутися. Такі речення можуть 
перекладатися як «якщо раптом». Інколи 
If може опускатися, тоді should ставиться 
на початок речення (непрямий порядок 
слів).

If you should see Tom tonight, can you tell him 
to phone me? – Якщо раптом ти зустрінеш 
Тома сьогодні ввечері, чи можеш йому 
передати, щоб він мені подзвонив?
If you see Tom tonight, can you tell him to phone 
me? – Якщо (коли) зустрінеш Тома сьогодні 
ввечері, можеш йому передати, щоб він мені 
подзвонив?
If it should rain, can you bring in the washing 
from the garden? – Якщо раптом піде дощ, ти 
можеш занести випрану білизну з двору?
Should it be sunny, can you hang out the 
washing in the garden? – Якщо раптом буде 
сонячно, чи можеш ти вивісити на дворі 
випрану білизну?



Modal verb Would

Модальне дієслово Would в англійській мові 
має значення ввічливого спонукання. 
Will використовується для позначення 
теперішнього та майбутнього часу, а would –
минулого часу або для вираження ввічливості. 
Як правило, вони виділяються інтонаційно та 
перекладаються українською як «хотіти», 
«збиратися».
Воно не змінюється за особами та числами:
I would (would not/wouldn’t)
We would (would not/wouldn’t)
You would (would not/wouldn’t)
You would (would not/wouldn’t)
He/She/It would (would not/wouldn’t)       
They would (would not/wouldn’t)

Випадки використання дієслова 
Would
У ввічливих проханнях
Дуже часто модальне дієслово would
використовують за умов, коли 
потрібно когось ввічливо попросити 
про щось:
Would you take care of my kid for a 10 
minutes, please? – Чи не змогли б ви 
доглянути за моєю дитиною протягом 
10 хвилин?



У ввічливих пропозиціях
Часто would використовують тоді, коли 
співрозмовнику щось ввічливо 
пропонують:
Would you like coffee with milk or without? –
Вам каву з молоком чи без нього?

При позначенні дії в минулому
Would використовується також для 
позначення дій, що постійно відбувалися 
в минулому. В даному випадку він є 
аналогом used to. Проте варто пам’ятати, 
що would вживається лише зі словами, 
що не є статичними (тобто з to think, to 
hate та ін. його вживати не можна):
I would sit and watch the sunset in the evenings. 
– Вечорами я сидів та дивився за заходом 
сонця.

У здогадах/припущеннях:
Would також може використовуватися у 
реченнях, в яких є припущення або 
здогадки:
I just saw a small girl over there, who would
she be? – Я щойно бачив маленьку дівчинку 
там, хто це?
Oh, that would be Christie’s daughter. – А, це, 
мабуть, дочка Крісті.

Future in the Past та умовний 
спосіб
Would використовується у часах 
групи Future in the Past або в 
умовному способі:
She told me that she would come. – Вона 
сказала мені, що прийде. (Умовний 
спосіб)



Would rather, Would sooner, Would just 
as soon
Конструкції would rather, would sooner 
та would just as soon мають однакове 
значення «скоріше, я б краще...». Вони 
використовуються з формою інфінітиву 
смислового дієслова без частки to та 
передають значення віддання 
переваги одній дії, а не іншій. 

Would rather використовується частіше за інші 
конструкції. Іноді для більшої виразності після 
would вживається слово much (більш).
would rather = 'd rather (скорочення)
We would rather stay at home tonight. – Ми б краще 
залишились вдома сьогодні ввечері.
I’d sooner not fly. I’m afraid of planes. – Я б краще не 
літав. Я боюся літаків.
He would just as soon sleep than go to the club. – Йому 
б краще було поспати, аніж піди у клуб.

Якщо після таких конструкцій 
вживається смислове дієслово у формі 
Perfect Infinitive, тоді такі речення 
вказують на те, що мовець шкодує про 
щось невиконане або нездійснене або 
навпаки виконане.
I would rather have stayed at home. –
Краще б ми залишились вдома. (але ми не 
залишились)
He’d much rather have gone to the club 
instead of staying at home. – Краще б він 
пішов у клуб, аніж лишився вдома. (але він 
залишився-таки вдома)



Would rather перед реченням у часі Past Simple
виражає пораду для когось або бажану для 
когось дію. 
I would rather you didn't do that. – Краще б ти цього 
не робив.
I’d rather they went to the park and played there. –
Краще б вони пішли у парк та грали там.

Would rather перед реченням в Past 
Perfect виражає докір або почуття шкоди 
через те, що хтось інший виконав або ж 
не виконав певну дію. 
I would rather he had found another job. –
Краще б він знайшов іншу роботу. (але він не 
знайшов)
I would rather you hadn't called me. – Краще б 
ти мені не дзвонив. (але ти подзвонив)
Would you rather Ann had gone to France? –
Ти вважаєш, що краще б Енн поїхала до 
Франції? (але Енн не поїхала).

Would prefer to
Would prefer to («я б віддав 
перевагу...», «я б скоріше...») за своїм 
значенням повністю співпадає з 
конструкцією would rather. Однак, 
після would prefer використовується 
інфінітив дієслова з часткою to. Ця 
конструкція використовується з 
дієсловами у формі Perfect Infinitive 
або Indefinite Infinitive.
I would prefer to stay at home. – Я б 
скоріше залишився вдома.
I would prefer not to say it. – Я б краще не 
казала цього.

would prefer to = ‘d prefer to (скорочення)
I’d prefer my best friend to go abroad with 
me. – Я б хотіла, щоб мій найкращий друг 
поїхав закордон зі мною.
We’d prefer not to have read that awful 
news. – Краще б ви не читали ці жахливі 
новини. (але ми їх прочитали) 



Modal verb Will

Модальне дієслово Will в англійській мові 
вживається у майбутньому часі (Future Simple 
та інших). Воно не змінюється за особами, 
родами та числом:
I will (will not/won’t)
We will (will not/wouldn’t)
You will (will not/won’t)
You will (will not/wouldn’t)
He/She/It will (will not/won’t)          
They will (will not/wouldn’t)

Випадки використання дієслова Will
Для висловлення наміру чи обіцянки
Will дуже часто використовується у 
реченнях, що націлені в майбутнє та в яких 
присутня обіцянка чи намір щось зробити:
I will be at home at 8 p.m. – Я буду вдома о 8 
годині.



У наказах
Дієслово will також може вживатися для 
висловлення наказу щось зробити:
Will you shut up? – Замовкніть!
У проханнях
Не дивлячись на те, що will
використовується у наказах, за допомогою 
інтонації або додавання слова please 
можна утворити ввічливе прохання (проте 
для цього краще використовувати would):
Will you open the window, please? – Не могли б 
ви відкрити вікно?

Негативна оцінка
Will також часто може використовуватися у 
заперечних реченнях або ж у повторюваних 
діях, що мають негативну оцінку:
You do everything wrong and that will lead you to 
undexpected effects – Ти все робиш не вірно і це 
призведе тебе до непередбачуваних наслідків.

Стверджувальне речення
В стверджувальних реченнях модальні 
дієслова will та would практично ніколи не 
використовуються з підметом, вираженим 
займенником you (ти, ви).
Намір
We like this place that is why we will stay here – Нам 
подобається це місце, і тому ми залишимося тут.



Наполегливість
You don’t want to hear but I will say it anyway. – Ти не хочеш чути, 
але я все одно скажу це.
Matt asked not to sing loudly but Jack would do it. – Метт попросив 
не співати голосно, але Джек все одно продовжував це робити.
Дієслово would вживається у конструкції I would like (мені б 
хотілось), що виражає бажання або ввічливе прохання.
I would like a cup of coffee. – Я б хотів філіжанку кави.
I would like to ask you for some help. –Я б хотіла попросити вас 
про допомогу.
I would like to know whether this shop is still open. – Я б хотіла 
дізнатись, чи відкритий ще той магазин.



В заперечних реченнях з модальними 
дієсловами will та would, як правило, 
використовується підмет в першій та третій 
особі. Частка not ставиться після will та 
would.
It is hard but we will not give up. – Це складно, але 
ми не здамося (не збираємось здаватися).
You can try but she will not speak to you. – Можеш 
спробувати, але вона не буде (не забажає) з 
тобою розмовляти.
He begged me but I would not change my mind. –
Він благав мене, але я не збирався змінити свою 
думку. 
Paul was wet enough but he would not change. –
Пол достатньо змок, але не бажав 
переодягатися.

З підметом, що вказує на неживий 
предмет дієслова will not або would 
not використовуються для того, щоб 
підкреслити, що цей предмет не 
виконує свої функції або роботу. 
will not = won’t (скорочення)
I want to enter but the door won’t open. – Я 
хочу увійти, але двері ніяк не відчинялись 
(не хотіли відчинятися). 
would not = wouldn’t
I was in a hurry but my car wouldn’t start 
up. – Я поспішав, але моя машина ніяк не 
хотіла заводитися. 



Питальне речення
Модальні дієслова will та would з підметом, 
вираженим займенником You, 
використовуються для утворення ввічливих 
питань або пропозицій. При цьому would
виражає більший ступінь ввічливості, ніж will, та 
часто використовується в конструкції would you 
like..? (не хотіли б ви..? як щодо..?).
Will you have a cup of coffee? – Чи не хочете чашечку 
кави?
Would you pass me some bread please? – Чи не 
передаси мені, будь ласка, трохи хліба?.
Would you like some wine? – Як щодо вина?
What would you like to drink, madam? – Що б ви 
бажали випити, мадам?



Modal verb Used to

Used to - один із модальних дієслів в англійській мові 
(або напів-модальних, кому як більше подобається), 
використовується лише у формі минулого часу. Іменник 
+ used to + Дієслово
I used to go to the beach every day. – Я ходив на пляж кожного 
дня.

Вираз used to краще не використовувати у заперечних та 
питальних реченнях, для цього краще використовувати Past 
Simple. Проте якщо така необхідність виникла, то нижче наведені 
правила утворення заперечних речень та питальних речень.
Для утворення запереченого речення з використанням звороту 
used to можна користуватися двома способами. Будьте 
уважними: оскільки використовується допоміжне слово did, 
дієслово used використовується у формі теперішнього часу use.



Перший спосіб:
Іменник + didn’t use to + дієслово
We did not use to think of telephone as a common thing 
when I was a child. – Коли я був дитиною, ми не 
думали, що телефон буде настільки поширеною 
річчю.

Другий спосіб:
Іменник + used not to + дієслово
We used not to worry so much about money. – Ми 
так не хвилювалися про гроші.

Для утворення питального речення у 
used to потрібно допоміжне дієслово do
в минулому часі поставити на початок 
речення (а як і у випадку з питальними 
реченням, при використанні 
допоміжного дієслова did форма used 
to змінюється на use to):
Did + іменник + use to
Did they use to visit you often? – Чи часто 
вони тебе відвідували?
Або:
Used + іменник + to
Used he to play the guitar? – Чи грав він на 
гітарі?



Випадки вживання used to
Настав час більш детально розглянути випадки 
використання виразу used to.
Звичка в минулому
Used to виражає дію, що постійно 
повторювалася в минулому і набула характеру 
звички, проте на даний момент вона вже не діє 
або не є актуальною. Приклади:
Jerry used to study English. – Джері вчив англійську.
Sam and Mary used to go to Mexico in the summer. –
Сем та Мері їздили до Мексики влітку.
I used to start work at 9 o’clock. – Я розпочинав 
роботу о 9 годині.

Явища в минулому або узагальнення
Used to також може використовуватися 
для передачі явищ та подій, що були 
актуальними для минулого 
(відбувалися в минулому), але вже не 
відбуваються зараз. 
Приклади:
I used to live in Paris. – Я жив у Парижі.
Sarah used to be fat, but now she is thin. –
Сара була товстою, проте зараз вона худа.
George used to be the best student in class, but 
now Lena is the best. – Джордж був 
найкращим учнем у класі, але зараз 
найкращою є Ліна.

Події в минулому, що повторювалися, можна 
також висловити за допомогою модального 
дієслова would. Але воно використовується 
лише у випадках, коли дієслово позначає якусь 
дію та не є статичним (тобто, з дієсловами to 
hate, to think та ін. його використовувати не 
можна).



Modal verb Dare

Модальне дієслово dare має тільки форму 
теперішнього (dare) та минулого часу (dared) 
для всіх осіб однини та множини (не 
використовує закінчення -s) та перекладається 
як «мати сміливість зробити щось», 
«наважуватися», «мати зухвалість».
Модальне дієслово dare може повністю 
замінятися на смислове дієслово dare to. Після 
модального dare використовується тільки 
форма простого інфінітиву смислового дієслова 
без частки to.

Стверджувальне речення
Модальне дієслово dare в 
стверджувальних реченнях 
використовується дуже рідко. Він 
зустрічається тільки в двох випадках: в 
окличних реченнях, що виражають 
докір, критику, злість, та в виразах «I 
dare say» в значенні «я вважаю», «мені 
здається».



В стверджувальних реченнях модальний 
dare використовується тільки в формі Present 
Simple. Для минулого часу використовується 
смислове дієслово dare (to).
And he dare come here – Й в нього ще вистачає 
нахабства приходити сюди.
You dare gossip about me – Й ти ще насмілюєшся 
розпускати плітки про мене.
I dare say soon we will find some solutions to solve 
this problem. – Я вважаю, що скоро ми знайдемо 
рішення для цієї проблеми.
I dare say Matt had to work hard to get this job. –
Мені здається, Метт був змушений добре 
попрацювати, щоб отримати цю роботу.

Заперечне речення
Заперечне речення з модальним 
дієсловом dare утворюється за 
допомогою додавання заперечної 
частки not після нього. Dare not або 
dared not (заперечення минулого 
часу) перекладаються як «не 
наважуватися», «не сміти», «забракло 
сміливості».



You dare not behave yourself like that – Не смій так 
себе поводити.
They dare not go on strike. – Вони не наважуються 
вийти страйкувати.
I dared not show up at Jean’s house. – Я не 
наважувалася з'являтися в будинку Жана.
My friend dared not tell me the truth. – Моєму другові 
забракло сміливості сказати мені правду
dare not = daren’t (скорочення)
You daren’t go there without me – Ти не насмілишся 
піти туди без мене.
Jack daren’t meet his ex-girlfriend after a breakup. –
Джек не наважується зустрітися зі своєю 
колишньою дівчиною після їхнього розлучення.

Питальне речення
Модальне дієслово dare утворює 
питальні речення без допоміжних 
дієслів. Він виноситься на початок 
речення перед підметом або після 
питального слова. Такі речення 
виражають докір, злість, осуд та 
перекладаються як «як ти смієш?», «як 
наважився...?».



Dare you lie to me? – Ти смієш брехати мені?
Dare he come here again? – Він наважується ще 
приходити сюди знов?
How dare Paul insult you? – Як Пол насмілився 
образити тебе?
How dare you decide my future instead of me? – Як ти 
смієш вирішувати моє майбутнє замість мене?
How dared you do this? – Як тільки ти насмілився 
зробити це?
How dared Richard speak ill of my family? – Як тільки 
Річард насмілився лихословити в моїй родині?

Dare та Dare to
В більшості випадків dare використовується в якості 
смислового (звичайного) дієслова і після нього 
ставиться частка to перед іншими дієсловами. Dare to 
має подібне значення до модального dare, однак він 
має всі граматичні та часові форми. Він часто 
використовується у виразі don't you dare (не смій) та 
if you dare (якщо наважишся), dare someone to 
(кидати виклик комусь). Також після смислового 
дієслова dare можуть вживатися іменники.

Як смислове дієслово
Ann doesn’t dare to complain about her 
boss’s attitude. – Енн не наважується 
поскаржитися на відношення її боса до 
неї.
You don’t dare to behave yourself like that! 
– Ти не насмілишся так себе поводити!
How did he dare to open his mouth even? 
– Як він взагалі наважився відкрити 
свого рота?
My friend dared me to kiss a stranger. –
Мій друг побився об заклад, що я не 
поцілую незнайомого хлопця.



Як модальне дієслово
Ann dare not complain about her boss’s attitude. – Енн 
не наважується поскаржитися на відношення її боса 
до неї.
You dare not behave yourself like that! – Ти не 
насмілишся так себе поводити!
Модальне дієслово dare емоційніше, яскравіше 
передає емоції мовця, тому він частіше 
зустрічається в розмовній англійській мові.
How dare he! – Як він сміє!
He dare not come here. – Він не посміє приходити 
сюди.
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